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A Városi Tanács 1987. szop tombol? 25-i ülésén elfogadta a VTVB, 
Művelődési, Ifjúsági és Sport Osztálya vezetőjének javaslatát 
a Kisogitő Iskola névváltoztatására és meghozta a

........ /1987«. (IX. 25.) sz. H a t á r o z a t  ~otg
^  /A Városi Tanács jóváhagyja, hogy a Kisojitó Iskola 8* sz* Ál

talános Iskola néven (Várpalota, Dankó u* 5.'.) illeszkedjék a 
város alapfokú oktatási, nevelési intézményei sorába«

I n d o k l á s

Az 1985. évi I, törvény a nevelési-oktatási rendszer szabályozá
sakor teljesítette azt a követelményt, hogy csökkenj ék, távlatá
ban pedig megszűnjön a fogyatékosok hátrá:.<fós megkülönböztetése, 
ezért a fogyatékosok növelését és oktatását ellátó intézmények 
teljes körét általános iskolaként ismerte cl.

Értesítést kap: 1./ 8. sz. Általános Iskola Várpalota, Dankó u»5*
2./ Ilcgj'-oi Tanács VB* Művelődési Osztálya Veszprém
3./ VTVBp Művelődési, Ifj* és Sport Osztálya H.
4./ Irattár *

, „ ) ^ r>-' :v.v f ' ■*'%. -- *■ -
/ Csővári János /■ 

tanácselnök
/ Dr, Czeidli István / 

vb-titkár



Városi Tanács Elnökétől 
8101 Várpalota, Táncsics u. 1

a Városi Tanács 1987. szeptember 25.-i ülésére

Tárgy: Beszámoló a két tanácsülés között végzett munká
ról.

Előadó; C s ő v á r i  János tanácselnök

A jelentést összeállította: VTVB Szervezési és Jogi Osztály.
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Tisztelt Városi Tanács !

Az 1987, junius 19.-i tanácsülés óta történt fontosabb esemé
nyekről és a városi tanácsi szervek tevékenységéről az alábbi 
tájékoztatást adom;

I.
A Városi_Tamcs_VB1_mük2dése£

12§Zi-Yííi_.12i.
Első napirendként a KOMFORT Iparcikk Kereskedelmi Vállalat 
igazgatójának beszámolója hangzott el a városban működő egy
ségeiről, a lakosság ellátását szolgáló tevékenységéről* ̂
A VB elismerését fejezte ki a Vállalatnak a város lakossága 
ellátása érdekében kifejtett tevékenységért#
Egyidejűleg felkérte a Vállalatot, hogy az általa üzemelte
tett üzletek kirakatainak az évszaknak megfelelő Ízléses el
rendezésével és a reklámfények bekapcsolásával járuljon hoze 
zá a városközpont színvonalas képének kialakításához*
Második napirendként a VB elfogadta Várpalota és vonzáskör
zete középtávú, szociálpolitikai program-javaslatát«
Információs jelentés formájában a Pénzügyi- Terv- és Munka
ügyi Osztály vezetője adott tájékoztatást a különböző bir
ság és díjhátralékok behajtásáról, a Termelés- Ellátásfelü
gyeleti Osztály vezetője pedig a városi piaccsarnok üzemel
tetéséről, a termelői felhozatal alakulásáról«

12§Z ilJ Í Í I I í  J=§l

A VB jelentést fogadott el a Városi Tanács I,félévi gazdál
kodásáról*
Második napirendként a Művelődési és Sport Osztály vezetője 
számolt be az 1986/87~es tanév eredményeiről, az 1987/88-as 
tanév feladatairól és a középfokú oktatás újszerű feladatai
nak eredményeiről.
Az előterjesztést határozathozatal nélkül elfogadta a Vég
rehajtó Bizottság.

1987*11.^11^
Első napirendként a Városi Tanács VB tevékenységéről azóló 
beszámolót tárgyalta, mely a jelenlegi tanácsülés napirend
jén is szerepel.
Második napirendként a munkaidőalap védelmére hozott kormány- 
rendelet végrehajtásának városi helyzetét értékelte.
Az összeállított anyagból kitűnt, hogy a Marosban működő ipa
ri és kereskedelmi szolgáltató egységek és a Városi Tanács 
nyitvatartásával lehetőséget teremt az állampolgárok számára 
különféle ügyeik munkaidőn túli intézésére.
Az anyag összefoglaló értékelése, valamint a VB-ülésen



2

elhangzott hozzászólások hangsúlyozták, hogy^most már első
sorban a vállalatok és a különféle gazdálkodó egységek te
hetnek hathatós intézkedéseket ezen lehetőségek kihasználá
sára.

II.

S12£3Klí§£2S£Íísf!2-l

- A város épitőipari kapacitása érdekében a Városi Tanács 
elnöke ,és elnökhelyettese tárgyalást folytatott az aLBA 
REGIA Épitőipari Vállalat vezetőivel - köztük Kiss József 
vezérigazgatóval.

- A tisztségviselők havonta 1 alkalommal - a Városi Pártbi
zottság vezetőinek koordinálásával - városvezetői értekez
leten vettek részt.

- A tanácselnök havonta rendszeresen megbeszélést folytatott 
Szatmári Lajos országgyűlési képviselővel.

- A tisztségviselők több helyi vállalat vezetőjével folytat
tak megbeszélést a kórház építésére kiadott kötvény vásár
lása érdekében és

- folyamatos munkakapcsolatot tartottak az OTP megyei veze
tőivel a kötvénykibocsátás propaganda terveinek kialakítá
sa érdekében.

- A tanácselnök megbeszélést folytatott a Megyei Tanács 
pénzügyi, terv, művelődési, személyzeti, egészségügyi 
osztályainak vezetőivel.

- A tanácselnök és a vb-titkár munkalátogatást tett Dr Szabó 
Lajos elvtársnál a Megyei Tanács vb-titkáránál.

- A tanácselnök a nyár folyamán találkozott Körmöcbánya Vá
ros Nemzeti Bizottsága elnökével és aktuális kérdésekről 
tárgyaltak.

- A tisztségviselők megbeszélést folytattak a Székesfehér
vári Városi Televízió műszaki vezetőjével.

- A Városi Tanács elnöke kereskedelempolitikai kérdésekkel 
kapcsolatos megbeszélést folytatott Szász Sándorral a 
PA&NONKEH^Vállalat igazgatójával és Pergel Józseffel a 
Bakonyvidéki Vendéglátóipari Vállalat igazgatójával.

- A tanácselnök a közigazgatás aktuális kérdéseinek megbeszé
lése céljából találkozott Fűnek Józseffel a Veszprém megyei 
ÉDÁSZ Üzemigazgatóságának főmérnökével.
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A bizottságok és_a Megyei_Tariáostági_Csoport

A Városfejlesztési- Termelési- Ellátási Bizottság 1987. VII* 
9-én tartott ülésén a KOMFORT KEreskedelmi Vállalat -^a^vá
rosban működő egységekről, a lakosság ellátását szolgáló te
vékenységéről szóló beszámolóját véleményezte»
A Számvizsgáló Bizottság III-. negyedévi ülését 1987.» VIII. 
26-án tartotta, melyen az 1987* I* félévi gazdálkodásról 
szóló beszámolót vitatta meg.
A Megyei Tanácstagi Csoport III. negyedévi ülése 1987.szep
tember 21-én lesz.
Napirend: A munkaerőhelyzet alakulása az oktatás területén 

Várpalotán és a városkörnyéki községekben.

III,

IV.

kérdések^

- A Vörös Október úti lakások fűtéskorszerűsítése folyamatban 
van, se.jnos bizonyos lemaradás tapasztalható, de a fűtési 
idény kezdetére a távhőellátás biztosított leaz a kivitele
ző szerint*

- A RákócZi-telepen a Bartók Béla úti élelmiszerbolt bővíté
se mégkezdődött és előreláthatólag év végére befejeződik. 
Önkiszolgáló rendszerben fog működni, tőkehús árusítása is 
megoldott ledfci

- A Városi Tanács mint már köztudott a közeljövőben a jelen
legi tröszt épületben kap elhelyezést. Eredeti elképzelés 
szerint az átköltözést megelőzte volna egy komoly épület- 
felu^itás, ez azonban sajnos elmarad. Oka: az 1988* évi 
előirányzatok radikális csökkentése. Az MTVB Tervosztálya 
rendelkezésünkre bocsátotta az előzetes keretszámokat a 
jövő évi fejlesztési célú kiadásokra, amely 43 %~os állami 
támogatás csökkentéssel számol az eredetileg tervezett 
előirányzathoz viszonyítva. Ezen felül az ez évi energia- 
hordozó áremelkedéseket is helyi forrásból kell megoldani, 
ami Összességében városi szinten több mint 10 mPt-ot je
lent.
így a fejlesztési feladataink közül több veszélybe került, 
a tanácsház felújítását pedig sajnos ismét el kell hagynunk. 
Jelenleg folyik a Szénbánya Vállalat telefonáthelyezésének 
kivitelezése és elkészülte után kezdődhet az átköltözés.
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A zeneiskola kialakítása (volt könyvtár épületiben) még 
ez évben elkezdődik és előzetes tervek szerint az 1988* 
tanév kezdetére befejeződik*
Az átalakítás után egy korszerű, mai igényeknek megfelelő 
gyakorló termekből és egy kisebb hangversenytelenből álló 
zeneiskola jön létre*ArKórház-Rendelőint^zet rekonstrukció.tanulmányterve és a kórház makettje elkészült* A lakossagi kötvények 1987* szeptember 1-evel kibocsatasra kerültek. Feltehetően a kedvező 
kamatfeltételeknek tudható be, hogy szeptember 14-ig a^lakos
ság már 20 m Ft. értékben jegyzett a kötvényekből. A vállala
ti kötvények előkészítése jelenleg folyik, és előreláthatólag 
1987* december 15-től jegyezhetők lesznek.
Az osztályon belül több létszámváltozás történt az utóbbi 
időben. Paragó Istvánné költségvetési csoportvezető 1987. 
augusztus 31-ével nyugállományba vonult. Lelkiismeretes^
37 évi tanácsi munkáját a Minisztertanács Kiváló Munkáért^ 
kitüntető jelvény adományozásával ismerte el, A költségvetési 
csoportvezetői állás 1987. szeptember 1-el,Hegedűs Mária az 
adócsoport eddigi vezetője áthelyezésével betöltést nyert.* 
Ugyancsak e naptól került kinevezésre az adócsoport veze-^ 
tőjévé LŐcziné Ozsváth Mária az Igazgatási osztály volt fő
előadója.
Osztályunkon megkezdődött az MTVB. Pénzügyi 0. által végzett 
átfogó / 5 éves / vizsgálat és egyidejűleg a két évet felö
lelő pénzügyi-gazdasági ellenőrzés.
A munkaügyi feladatok könnyítésére a Megyei Munkaügyi Szol
gáltató Iroda rendelkezésünkre bocsátotta munkaügyi számí
tógépes programjait, és előreláthatólag rövid időn belül 
hasznosíthatjuk az ügyfelek ellátásánál*

¥TVB*_ Műszaki Osztál̂ aĵ

- A nyár folyamán a városüzemeltetési feladatokat megfelelő 
ütemben és minőségben elvégezték.
A több 'éve ffokozott gondot jelentő, géppel nem művelhető 
részek kaszálása ez évben a környező községekből szervezett ; 
kaszás brigádokkal megoldódott,

- Beruházási jellegű feladataink közül a zsinagógában elkészülte 
a padlófűtés és az épület íj bolgár méázkőlap-burkolatot 
kapott. A Hákóczi-telepi telekalakítás és tervezett közmű
vesítés elkészült,várhatóan az ingatalanok értékesítése szepi, 
hónapban sor kerül.
Pokozott gondot jelentett számunkra a loncsosi társulás keret* 
tében megvalósuló útépítés. A munkálatok nem a kívánt mértéké
ben haladtak, ennek fő oka, feltehetően az,hogy a lakosság 
kezdeti lelkesedése alábbhagyott, ill. a lakossági társa
dalmi munkát irányító utcabizalmiak tevékenysége ígéretük
től eltérően nem volt megfelelő.
Mindennek ellenére az uttükör földmunkája és murvázása nagy-;
r^szt elkészült,hiányzik a csapadékvizelvezető árok kialaki-' tasa .
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Ez utóbbi lényegesen akadályozhatja az azsfaltozás elkészítését*- 
Az újtelepi, szintén társulásos formában készülő csatorna 
kivitelezése a tervezett ütemben halad.

- Személyi változások az osztályon:
Beesik Beáta épitési csoportvezető lett. Szeptember 1-től 
új társadalmi munkafelelős dolgozik az osztályon Pajor Ta
más személyében.

VTYB. Termelés-Ellátásfelügyeleti Osztály:
1987. szeptemberében a tröszt épületébe költözött át az osztály. 
Telefonon a Szénbányák 50.020 központi számán érhetők el.
VTVB. Igazgatási Osztály:

A Városi Tanács VB. Igazgatási Osztálya megkezdte a jogerős
birói Ítéletek alapján rosszhiszemű,jogcimnélküli lakáshasz
nálókká vált lakók kilakoltatását. Szeptember közepéig ki
lenc olyan volt bérlőt köteleztek kiköltözésre, akik a 
birői Ítéletet nem hajtották végre.
A kiköltöztetés öt esetben már végrehajtásra került, ügy 
tapasztaljuk,hogy jó hatással volt a lakbérfizetési morálra, 
mivel más hátralékosok is jelentkeztek a bérbeadó Városgaz
dálkodási Vállalatnál lakbérhátralékuk rendezésére.
A kiköltöztetés során igen sok érdeklődő államplgár volt
és többségük a tett intézkedéseinkkel teljes egészében egyet*..t ..-t
éttett.

VTVB. Művelődési Ifjúsági és Sport Osztály:

Az 1987./88-as tanévre összesen 58 állásfelhívást tettünk 
közzé ( a községekben 9, a városban,az alsófokon 41, a 
°a középfokon + a zeneiskolában 8.) Érkezett pályázattal, 
illetve pályázaton kivül mindösszesen 8 pályakezdő, 11 
működő pedagógus,távozott 23 fő. (városkörnyékből távo
zd tt 7 fő,érkezett Ősibe 2 fő)
A szakképzettel be nem töltött álláshelyekre és a tartó
san távollévők helyére összesen 5# képesítés nélküli netfe-* 
löt kellett alkalmazni, ebből tanulmányait megkezdte 4 1.
/A községekben alkalmazottak száma 33> ebből tanul 9 (•
A pedagógusok letelepedését segítette, hogy Várpalotán a
3.sz. Alt. Iskola, városkörnyéken Ősi és Oskü szolgálati 
lakással fogadta az érkező^pedagógusokat, az l.sz. Iskola 
1 pályakezdője munkásszállón kapott szolgálati férőhelyet.
A 7.sz. Ált. Iskola és a hajmáskéri Ált. Iskola szolgálati 
lakását is megtekintette állástkereső pedagógus deigényének 
nem felelt meg, ezért az állást nem fogadta ei. A szakkép
zett pedagógusok hiánya miatt 39 új képesités nélküli ne
velő beállítása vált szükségessé.
Pályázat utján,5 igazgatói állást töltöttünk be. (Várpalo
ta 2.sz,3*sz. Ált. Iskola,Berhida,Tés, Zeneiskola) A 8.sz. 
Általános Iskola vezetőjének váratlan távozása miatt a municakört 
az igazgatóhelyettes látja el.
A tanév személyi ellátottságáról összegezve:
- Az ovodákban javult a személyi ellátottság. Feszültsé
get az okoz, hogy nincs kettes óvónői normánt, és a hosszú 
nyitvatartás óvónői követelményéhez nem tudunk maradékta
lanul igazodni.
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A tanítói álláshelyek döntő többségén szakképzettek 
dolgoznak, ill, tanulmányaikat sikeresen megkezdett képe
sít ésnélküliek,
A napköziben azonban zömmel képesítés nélküliek dolgoznak,
- Az általános iskolák szaktanári állománya csökkent. Rész
be ezért növekedett a felső tagozatos tanulócsoportok szá
ma, másrészt azért,mert több szaktanár távozott mint ameny- 
nyi érkezett*
Legsúlyosabb a helyzet az orosz nyelv oktatása terén (1,
2,3.sz«,Öskü,Hajmáskér ) de képesítés nélküliek tanítanak 
magyart,történelmet,éneket is.
- Javult a Szakközépiskola és Szakmunkásképző Intézet ta
nári ellátása, de a Gimnázium 4 üres állással kezdte meg
a tanévet.

4/1987., /VI,14^/^lM«_számú_rendelet: a családjogi törvény
végrehajtásáról, valamint a családjogi törvény módosításá
ról szóló 1986. évi IV, törvénnyel kapcsolatos átmeneti ren
delkezésekről. (Magyar Közlöny 1987. évi 21, szárai.)

A családjogi törvény végrehajtására kiadott igazságügymi
niszteri rendelet a törvény rendelkezéseit részletezve szabályozza.
- a házasságkötést,
- a házasság felbontását,
a házassági vagyonjog kérdéseit,

- a házastársak lakáshasználatának rendezését,
- a rokontartás szabályait,
- a gyermek tartására, valamint
- a gyermektártásdij előlegzésére vonatkozó rendelkezé
seket ,

- az állam tartásdijért való felelősségét,
- a szülői felügyeletet, és
- a gyámrendelés esetén a jogerős Ítélet megküldésére 
vonatkozó rendelkezést.

A további részeiben az IM rendelet a családjogi törvény 
1987# július 1-i hatályba-léptekor folyamatban levű ügjrek- 
re vonatkozó átmeneti rendelkezéseket tartalmazza.
A rendelet 1987« julmus 1-én lépett hatályba.

12/1987«(VT>29«)MM.számú rendelet a gyámhatóságokról, 
F^es“ gyámhaTósagTfeladatokról és a gyámhatósági eljá
rásról, (Magyar Közlöny 1987. évi 25.szám)
A^művelődési^miniszter rendelete a házasságról, a család
ról, és a gyámságról szóló törvény végrehajtása érdekében


